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Summary

        
A female is reported, which showed motor and sensory disturbances following severe hypokalemia induced by abuse of diuretics. Elevated CSF-protein and abnormal neurography findings with restitution after substitution with potassium led to the diagnosis of a neurogenic involvement like a Guillain-Barré syndrome. In the literature similiar cases are described. So it seems, that beside of myopathic changes neurogenic disturbances can appear as a neurological symptom of hypokalemia.


      
        
Zusammenfassung

        
Es wird über eine Patientin berichtet, bei der im Rahmen einer ausgeprägten, durch Diuretika-Abusus verursachten Hypokaliämie schwere Paresen der Extremitätenmuskulatur sowie sensible Störungen auftraten. Eine Eiweißerhöhung im Liquor und pathologische neurographische Befunde, die sich nach Kalium-Substitution prompt zurückbildeten, wiesen auf eine neurogene Störung im Sinne eines Guillain-Barré-Syndroms hin.


        
In der Literatur finden sich ähnliche Beschreibungen; demnach können als neurologische Symptome einer Hypokaliämie neben myopathischen auch neurogene Ausfälle auftreten.
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